

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 478a06

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE President responds to xenophobic and intolerant incidents in Slovakia

Strasbourg, 31.08.2006 – The President of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE) René van der Linden today spoke out against xenophobia and intolerance in Slovakia, following the recent violent attack on a young ethnic-Hungarian woman.

"Xenophobia and intolerance are incompatible with the basic values of democracy and represent a continuing threat to peace and stability throughout Europe," said Mr van der Linden. "Democratic politicians must take a stand against the use of racist or xenophobic discourse in politics, which contributes to a climate of violence by legitimising hatred and intolerance."

"Recent developments in Slovakia, where threats and insults against the Hungarian minority, in particular, have increased in recent months, are currently a source of great concern," he continued. "Whilst I welcome the Slovakian authorities' condemnation of extremist acts, I call on them also to condemn all instances of hate speech, in accordance with the obligations of a member State of the Council of Europe to protect the rights of national minorities."

Le Président de l'APCE réagit aux actes de xénophobie et d'intolérance en Slovaquie

STRASBOURG, 31.08.2006 - Le Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), René van der Linden, s'est élevé aujourd'hui contre la xénophobie et l'intolérance en Slovaquie, à la suite de l'agression violente dont a été victime une jeune femme d'origine ethnique hongroise.

« La xénophobie et l'intolérance sont incompatibles avec les valeurs fondamentales de la démocratie et représentent une menace permanente pour la paix et la stabilité dans toute l'Europe », a déclaré M. van der Linden. « Les hommes politiques respectueux de la démocratie doivent prendre position contre l'utilisation en politique d'un discours raciste ou xénophobe, qui contribue à un climat de violence en légitimant la haine et l'intolérance ».

« L'évolution récente en Slovaquie, où les menaces et les insultes à l'égard de la minorité hongroise, en particulier, se sont multipliées ces derniers mois, est aujourd'hui un motif sérieux de préoccupation », a-t-il poursuivi. « Si je me félicite de la condamnation des actes extrémistes par les autorités slovaques, je les appelle également à dénoncer dans tous les cas le discours de haine, conformément aux obligations pour les Etats membres du Conseil de l'Europe de respecter les droits des minorités nationales ».

The Parliamentary Assembly brings together 315 members from the national parliaments of the 46 member states.

President: René van der Linden (Netherlands, EPP/CD); Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: SOC (Socialist Group); EPP/CD (Group of the European People's Party); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); EDG (European Democratic Group); UEL (Group of the Unified European Left).